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N 
. Suzana Macove i :  ' u m1� ruş1ne 

A 1 
sa p ang 

S uzana Macovei este unul dintre 
numele pentru care ar trebui să 
se nască o nouă rubrică: "Mari ac

tori din provincie". La Târgu-Mureş, unde 
e actriţă la Teatrul Naţional, este consi
derată o vedetă. O ştiu de când era stu
dentă a "promoţiei de platină" a Institutu
lui de Teatru din Târgu-Mureş, pe care l
a absolvit în 1 989, la clasa prof. Constan
tin Doljan, alături de Nicu Mihoc (colegul 
ei de la Naţionalul târgumureşean), Anda 
Chirpelean (fostă actriţă la Cluj, actu

almente stabilită în SUA) şi Ion Goranda, 
in prezent actor la Bacău. Am văzut-o ju
când in studenţie în Ultima oră, Reţeta 

Makropoulos, Familia T6t, loneştii. 

Apoi a lucrat la Timişoara şi la Sibiu - aici, 
in regia regretatului lulian Vişa, datorită 
căruia Decameronul i-a adus Premiul 
de Interpretare Feminină la Festivalul 
"Caragiale". Poate trebuia ca acest pre

miu s-o impună atenţiei tuturor. Dar nici 

acum nu e prea târziu ... 
De atunci, a jucat, la Teatrul Naţional 
din Târgu-Mureş, cinci roluri principale 

- printre care Veta din O noapte fur

tunoasă (regia: Mircea Cornişteanu) şi 

Agate din Delict in Insula caprelor 

(regia: Kincses Elemer) -, dar şi în Ma

rat-Sade de Peter Weiss (regia: Ţino 
Geirun), în Viaţă conjugală (regia: 
Codruţa Georgescu, o tânără absolven
tă a A TF) şi  în Nascendo de Alina Ne
lega (regia: Gavril Cadariu). Deţine, de 
asemenea, un rol important în Moşte

nire de John Harvey, în regia lui Scott 
Johnston şi în Albertine în cinci 

timpi de Michel Tremblay, în regia lui 
Petre Bokor. 

Cum s-a ''întâmplat" viaţa dumneavoas

tră până la cele şase examene de 

admitere pe care ştiu că le-aţi dat ? 
M-am născut la Bacău, pe 1 6 septembrie 

1 962, am copilărit la bunici, în comuna 

George Enescu, şcoala şi liceul le-am 

unrnat în oraşul natal. lntrasem într-o clasa 

de filologie-istorie care pe parcurs s-a 

desfiinţat ... Am ştiut de atunci că ceea ce 

îmi doresc e să fac actorie. 1 n ciuda 

împotrivirii părinţilor şi a repetatelor 

eşecuri: am încercat de cinci ori, la 

Bucureşti, şi am intrat abia a şasea oară, la 

Târgu Mureş, când deja nu mai speram .. . 

şi mă hotărîsem să dau la Filologie, iar 

după absolvire să mi se echivaleze studi

ile şi să pot fi actriţă. Qucasem "corp 

ansamblu" la Botoşani şi aveam multe 

roluri la activ ... ) Aşa că am aşteptat cu 

patimă şi răbdare momentul când mă voi 

vedea pe l ista admişilor. El a venit târziu, 

dar a venit ... Şi n-am regretat niciodată 

acei ani, consideraţi "pierduţi" de către 

unii. 
Cum a fost perioada de studenţie ? Şi, 

apoi, Sibiul, care v-a făcut celebră ? 
Din anul 1 încă, nu ştiu cum, am ajuns să 

fim consideraţi "promoţia de platină", mai 

în glumă, mai în serios . . . Nu mai ştiu nimic 

de Anda şi foarte puţin de Ion; alătun de 

N1cu am rămas pe scenă până astăzi. La 

Sibiu am trăit cea mai frumoasă perioadă 

a vieţii mele, datorită omului şi regizorului 

lul ian Vişa, iar rolul care mi-a adus pre

miul a rămas până acum cel la care am 

ţinut cel ma1 mult, cel cu care m-am iden-

s e n s i b i l i t a te  

profundă. 

Sunteti consider

atc'J de cc'Jtre unii 

o actritc'J "de 

fizic". Aveti o 

ftumusete cu 

totul specialc'J, 

care porneşte 

dinc'Juntru. 

E x a g e r a ţ i .  

N iciodată nu 

m-am gândit la 

asta. Majorita

tea oamenilor 

care nu mă 

cunosc şi cu 

care intru în con

tact rămân foarte 

surprinşi când afiă că sunt actriţă. 

Eu vă cunosc şi sensibilitatea. Dezvăluiţi

ne măcar o latură a ei. 

Nu ştiu cât am avut de pierdut sau de 

câştigat din ea, dar pentru m1ne impor

tant e să mă împlinesc ca om. Ştiu că sunt 

doar in trecere in viaţa asta pământească 

şi că, deşi nu ştie nimeni ce va fi dincolo, 

suntem plămădiţi pentru a ne ină�a 

sufietele, nu pentru a ni le compromite. 

Nu mi-e ruşine să plâng, nu mă ascund 

pentru a face acest lucru. Nu mi-a fost 

ruşine să-i spun unui om că il 1ubesc. Nu 

mi-e ruşine să vorbesc cu un aopac, chiar 

dacă unora gestul l i se pare ... deplasat. 

La Târgu-Mureş sunt mulţi copaci .. .  

Aici imi doresc să rămân pentru totdeau-
tificat perfect, pentru că avea "culori" şi o na. Din anii studenţiei mă simţeam inex

pl icabil legată de acest loc binecuvântat 

de Dumnezeu, in care aleile, copacii, 

ploile, apusul, iarba, foşnetul frunzelor 

sunt altfel decât oriunde. Când eram la 

Timişoara sau altundeva, departe de oraş, 

mă trezeam noaptea plângând de dor ... 
Aveţi un mesaj pentru cititori ? 
Uitaţi-vă mai des in ochii trecătorilor, nu 

aruncaţi cu pietre in câinii vagabonzi, 

deschideţi-vă sufietele şi ridicaţi privirile 

spre cer ! 
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